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Råd för funktionshinderfrågor 

vid miljö- och hälsoskyddsnämnden 

och fastighetsnämnden 

Möte mellan miljö- och 

hälsoskyddsnämndens 

presidium och rådet för 

funktionshinderfrågor 
 

   
 

 Tid Måndagen den 13 maj 2019  

Kl. 13:00-13.45 
   

 Plats Lilla Kollegiesalen, Stadshuset 
   

  

Närvarande  

 Ledamöter i rådet: 

 Stefan Mattsson (SRF), ordföranden 

Dolores Back (HSO/NHR), vice ordföranden  

Amir Amirriazi (DHR)   

Eva Söderbärj (HSO/FUB)  

Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS) 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens presidie: 

Katarina Luhr (MP), ordförande i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden 

Emilia Bjuggren (S), vice ordförande i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden  

 
Tjänstemän: 

 Julia Steen, rådets sekreterare 
Cindy Falquet, borgarrådssekreterare vid miljöpartiets kansli  
 
 

 Stefan Mattsson, rådets ordförande, hälsar samtliga 

välkomna till dagens sammanträde 

 

En presentationsrunda hålls.  

 

Nedan presenteras de frågeställningar som rådet önskar 

diskutera med presidiet samt den efterföljande 

diskussionen efter varje fråga. 

 

Rådets ordförande Stefan Mattsson inleder mötet med att 

presentera rådets första fråga som är utsänd till miljö- och 

hälsoskyddsnämndens presidie.  

 

Rådet önskar diskutera användandet av och tillsynen 

för gummigranulat och mikroplaster. Rådet anser att 

det är en viktig fråga som behöver belysas och 

bevakas.  

Vilket ansvar har miljö- och hälsoskyddsnämnden 

och hur bevakar man användandet av gummigranulat 
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och spridningen av mikroplaster, speciellt 

spridningen av mikroplaster till dagvattnet. Vilken 

tillsyn finns det idag?   

Efterföljande diskussion 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr (MP) svarar att miljöförvaltningen/miljö- och 

hälsoskyddsnämnden har tillsynsansvar över 

konstgräsplaner, där idrottsförvaltningen har strax under 

100 planer i sitt bestånd. Tillsyn sker över spridningen av 

mikroplaster samt över vidtagna åtgärder. Mikroplaster i 

stadens vattenförekomster kontrolleras och mäts. Det är 

viktigt att spridningen kontrolleras men tyvärr görs inte 

detta i hela landet.  

 

Vidare berättar Katarina Luhr (MP) att gummigranulat 

och konstgräs, används på många lekplatser och på 

fotbollsplaner. Konstgräs används på fotbollsplaner för att 

fler ska kunna nyttja planerna då det inte slits lika mycket. 

Gummikulor (granulat) läggs på konstgräsplanerna för att 

ge mer känsla. Det är viktigt att minska 

plastanvändningen, hitta ersättningsprodukter och att sätta 

ut granulatfällor så att mikroplaster inte sprids i 

vattendrag m.m. Katarina Luhr (MP) berättar om 

rekommendationen för konstgräs och gummigranulat. 

Rekommendationen är utsänd på remiss. Enligt 

rekommendationen ska alternativt material testas. Man 

har testat olika material som underlag såsom sand, kork 

och kokos men tyvärr fungerade dessa underlag mindre 

bra.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens vice ordförande Emilia 

Bjuggren (S) berättar att det är trångt på stadens 

idrottsanläggningar och att man behöver hitta sätt och bra 

material för att idrottsplanerna ska kunna användas så 

många gånger som möjligt. Emilia Bjuggren (S) 

instämmer i att det är essentiellt att sätta ut granulatfällor 

och informerar även att det är bra om användare torkar av 

sina kläder m.m. för att inte sprida vidare mikroplasten.  
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Ledamot Amir Amirriazi frågar om hur ansvaret ser och 

om man kan påverka den privata marknaden bland 

plasttillverkare.   

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr (MP) svarar att genom högre krav kan man sätta 

press på säljarna.  

 

Rådets ordförande Stefan Mattsson presenterar därefter 

rådets andra fråga, enligt nedan.  

 

Hur bevakar miljö- och hälsoskyddsnämnden 

näringsidkare som säljer livsmedel där 

innehållsdeklarationen inte står på svenska?  

För personer med allergier är det viktigt att kunna 

utläsa vad produkten innehåller. Generellt är 

innehållsdeklarationen svår att läsa då det ofta är små 

bokstäver och färgkontrasten mellan text och 

bakgrund är ofta inte tillräcklig. Det är viktigt att 

både innehållsdeklarationen är tydlig, bokstäverna är 

läsbara, samt att det står på svenska. All obligatorisk 

märkning på livsmedel ska vara på svenska men i en 

del, ofta privata, livsmedelsbutiker står 

innehållsdeklarationen på något annat språk än 

svenska.   

Efterföljande diskussion 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr (MP) svarar att tillsyn sker över livsmedel och 

tillskott. Innehållsdeklarationen får lov att stå på olika 

språk men måste även stå på svenska. Det finns även 

regler avseende texten på innehållsdeklarationen, den ska 

vara läslig.  

 

Ledamot Amir Amirriazi frågor om det är konsumenter 

som ska anmäla?  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr (MP) svarar att det är bra om konsumenter anmäler 

om de uppmärksammar felaktigheter. Det går bra att 
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använda appen Livsmedelskollen eller att kontakta 

miljöförvaltningen.  

 

Vidare berättar Katarina Luhr (MP) om en ny app för 

luftkvalitet (luftmätningsvärden) som håller på att testas. 

Appen mäter bland annat nivån för pollen på olika gator. 

Den kommer förhoppningsvis vara klar i år.  

 

Rådets ordförande Stefan Mattsson lyfter frågan kring 

utsläppen från kryssningsfartyg som nyligen varit 

uppmärksammat på nyheterna och frågar om och i så fall 

vilka krav det finns på att fartyg ska använda el-

anslutning när de ska angöra i hamn. Det är viktigt att 

sätta krav på fartyg som angör i hamn för att minska 

utsläppen.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens vice ordförande Emilia 

Bjuggren (S) svarar att enligt internationell rätt kan man 

inte neka fartyg att angöra i hamn, det finns en skyldighet 

att ta emot. Det är däremot en politisk fråga om hur man 

på bästa sätt informerar att el-användning vid angöring är 

önskvärt.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr (MP) berättar att de fartyg som använder el när de 

angör kan få rabatt. Med sådana åtgärder kan man försöka 

styra. 

 

Rådet lyfter därefter frågan kring den nya EU-

lagstiftningen gällande förbud mot plastprodukter för 

engångsbruk i relation till landstingen. I sjukvården 

används många engångsprodukter av plast. Rådet och 

miljö- och hälsoskyddsnämndens presidier för en 

diskussion kring ämnet och vilka problem som kan uppstå 

när lagstiftningen börjar gälla.   

 

Avslutningsvis lyfter Emilia Bjuggren (S) att det är 

intressant att få ta del av rådets perspektiv och synpunkter 

samt att det är intressant att få veta vilka frågeställningar 

som tas upp utanför nämnden.   

 



 

 Råd för funktionshinderfrågor 2015-03-03 
 

 Sida 5 (5) 

 
  

 

 

 
 

 
www.stockholm.se  

 

Rådets ordförande Stefan Mattson tackar för mötet. 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande Katarina 

Luhr och vice ordförande Emilia Bjuggren tackar för 

mötet. 

 

  

 

Vid anteckningarna 

Julia Steen  


